

# СОДЕРЖАНИЕ

## ЭКОНОМИЧЕСКАЯ ТЕОРИЯ

- Белобородько А. М., Безрукова А. А.* Развитие фондовых бирж в институциональных моделях стран ЕАЭС. Проблемы интеграции ..... 8
- Варфоломеев А. Г.* Современные базовые показатели человеческого капитала в Украине и России ..... 20
- Демина В. В.* Свободное время как ценность человеческих ресурсов ..... 34
- Расулинежад Э.* Политика развития цифровой экономики в условиях пандемии коронавируса (на примере Ирана и России) ..... 42

## ЭКОНОМИКА И УПРАВЛЕНИЕ НАРОДНЫМ ХОЗЯЙСТВОМ

- Арзумянн М. С.* Определение уровня устойчивости регионов Северо-Западного федерального округа России ..... 49
- Арсеньева Н. В., Желтенков А. В., Путятин Л. М.* Управление резервами повышения эффективности производства на машиностроительных предприятиях ..... 59
- Васильева И. А., Землянская Н. Б., Пантелеева Р. А.* Исследование современных маркетинговых стратегий развития предприятия в конкурентной среде ..... 67
- Власова Т. И.* Реинжиниринг процессов аутсорсинга как способ реализации стратегий развития российских компаний ..... 74
- Джамай Е. В., Михайлова Л. В., Алексеева Н. В.* Формирование механизмов мобилизации инвестиций в высокотехнологичную компанию . . . 86
- Исаев В. Г., Протасов Ю. М., Юров В. М.* Кластеризации организаций высшего образования Московского региона по результатам мониторинга их деятельности ..... 93
- Казакова Н. В., Колосова В. В., Сазонова М. В.* Исследование стратегии «ко-брендинга» как формы представления концепции латерального маркетинга ..... 102

<i>Моттаева А. Б.</i> Совершенствование системы управления транспортными потоками .....	109
<i>Насонова Е. И.</i> Особенности мотивации персонала промышленных предприятий. ....	119
<i>Сазонов А. А., Маргарян Т. Д., Дикова О. Д.</i> Анализ инновационных аспектов при формировании стратегии развития отечественных предприятий машиностроения. ....	126
<i>Семенова Г. Н.</i> Налоговый контроль и ответственность за совершение налоговых правонарушений .....	133

# CONTENTS

## ECONOMIC THEORY

- A. Beloborodko, A. Bezrukova.* Development of Stock Exchange in the Institutional Models of the EAEU Countries. Integration Problems . . . . . 8
- A. Varfolomeev.* Modern Basic Indicators of Human Capital in Ukraine and Russia . . 20
- V. Demina.* Free Time as a Value of Human Resources. . . . . 34
- E. Rasoulinezhad.* Developing Policy of the Digital Economy in the Context of the Coronavirus pandemic (Evidence of Iran and Russia) . . . . . 42

## ECONOMICS AND NATIONAL ECONOMY MANAGEMENT

- M. Arzumanyan.* Determination of the Level of Sustainability of the Regions of the North-Western Federal District of Russia . . . . . 49
- N. Arsenieva, A. Zheltenkov, L. Putyatina.* Reserve Management Improving Production Efficiency at Machine-Building Enterprises. . . . . 59
- I. Vasilyeva, N. Zemlyanskaya, R. Panteleeva.* Research of Modern Marketing Strategies for Enterprise Development in a Competitive Environment . . . . . 67
- T. Vlasova.* Reengineering of Outsourcing Processes as a Way to Implement Development Strategies of Russian Companies . . . . . 74
- E. Dzhamay, L. Mikhailova, N. Alekseeva.* Formation of Mechanisms for Mobilizing Investment in a High-Tech Company . . . . . 86
- V. Isaev, Yu. Protasov, V. Yurov.* Clusterization of Moscow Region Higher Education Organizations According to the Results of Monitoring Their Activities . . 93
- N. Kazakova, V. Kolosova, M. Sazonova.* Research of the «Co-Branding» Strategy as a Form of Presenting the Concept of Lateral Marketing . . . . . 102

<b>A. Mottaeva.</b> Improving the Traffic Management System . . . . .	109
<b>E. Nasonova.</b> Characteristics of the Industrial Enterprise Personnel's Motivation . .	119
<b>A. Sazonov., T. Margaryan, O. Dikova.</b> Analysis of Innovative Aspects in the Formation of the Development Strategy of Domestic Engineering Enterprise (On the Example of the Aviation Industry) . . . . .	126
<b>G. Semenova.</b> Tax Control and Liability for Committing Tax Offenses . . . . .	133